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VESELIN VUKOVI], SELEKTOR SRBIJE

Cilj je medalja
Za selektora najboljih srpskih rukometa{a Veselina
Vukovi}a nema dilema oko ambicija „orlova“ na
Evropskom prvenstvu, ali ni sam nije siguran koliko
su one ostvarljive.  

- Mi smo svoj cilj definisali. Cilj nam je medalja, jer
da bismo stigli do bilo kakvog dobrog rezultata, mora-
mo imati velike ambicije. Ne ka`em da je to realnost i
da je objektivno na}i se na pobedni~kom postolju u
ovako stra{noj konkurenciji, ali moramo stremiti vi-
soko kako bismo do{li do najvi{eg {to mo`emo, a na
poslednjim takmi~enjima nismo videli na{ maksi-
mum. Zbog toga i stvarnu sliku gde nam je mesto u
ovom trenutku, jer nas je mnogo puta do sada ne{to
znalo poremetiti. Ne mogu re}i da li }emo biti prvi,
drugi, tre}i, peti, 10 ili 11. Samo ̀ elim da svako od nas
pru`i najvi{e {to mo`e. Posle toga mo`emo podvu}i
crtu i re}i da li je to dovoljno, nedovoljno ili vi{e od
o~ekivanog - rezonuje na{ strateg, nekada i sam slav-
ni rukometa{, osvaja~ mnogih trofeja u dresu nacio-
nalnog tima i legendarne ekipe Metaloplastike, sve-
stan va`nosti ovog takmi~enja za budu}nost srpskog
rukometa.

- Neuspeh bi bio da se ne pro|e u drugi krug, na-
ravno. Ne bi bilo dobro ni da ne napravimo nikakav
pomak u plasmanima na velikim takmi~enjima. Ovo
prvenstvo bi moglo da bude prekretnica u na{im ka-
rijerama i rukometu uop{te. Znam da }e nas „strelja-
ti“ ako ponovo zabrljamo, ali hajde da budemo pozi-
tivni, hajde da javnost od po~etka bude uz nas i pro-
gleda nam kroz prste ako nam ne krene odmah po
planu - tra`i stpljenje i razumevanje Vukovi}. 

IVAN NIK^EVI]

Verujte u nas 

VELIMIR MARJANOVI], 
PREDSEDNIK RUKOMETNOG SAVEZA SRBIJE

Budimo dobri
doma}ini
Kao predsednik Rukometnog saveza Sr-
bije Velimir Marjanovi} ima najvi{e oba-
veza i briga u vezi prvenstva, ~iji smo do-
ma}ini. 

- Moja najve}a briga je da li }e se na{
narod, gradovi, njihovi `itelji i gradske
slu`be pokazati u dobrom svetlu. Mi smo
kao organiztori u~inili sve {to je bilo u na-
{oj mo}i, a primereno finansijskim i infra-
strukturnim potencijalima na{e zemlje,
ali bitno je i kako }emo primiti, tretirati i
ispratiti goste. Nije mala stvar kada vam u
zemlju do|e 40.000 stranaca, a takmi~e-
nje prati vi{e od 1.000 izve{ta~a. Od nas
zavisi kakvu }e sliku o Srbiju poslati u
svet. @elim da verujem - onu lep{u. 

Prvi ~ovek RSS ima, naravno, i rezul-
tatska o~ekivanja od EP. Vrlo velika. 

- Vidim da kompletna stru~na javnost,
predstavnici Olimpijskog komiteta, ljudi
iz Sportskih saveza, pa ~ak i predsednik
dr`ave Boris Tadi} prvenstvo gledaju kroz
prizmu Olimpijskih igara. Ne bih da svo-
jom `eljom optere}ujem ekipu i selekto-
ra, ali ja bih voleo da u London odemo
kao osvaja~i evropske medalje. Uostalom,
to nam je bio cilj kada smo se pre pet go-
dina kandidovali za EP. Siguran sam da
}emo narednih godina biti u vrhu svet-
skog rukometa, ali }e taj put biti br`i ako
se ve} u na{oj zemlji popnemo na pobed-
ni~ko postolje - otvoren je Marjanovi}.

DARKO STANI]

Nazire se svetlost
Pou~en rezultatskim katastrofama u
minuloj deceniji, prvi golman Srbije
Darko Stani} ne ide daleko u projek-
cijama i prognozama, ve} samo sta-
lo`eno konstatuje da su „orlovi“ na
dobrom putu, sa lepim {ansama da
udahnu novu energiju posrnulom
rukometu.

- Jo{ od prvenstva u [vedskoj se na-
lazimo u „crnoj rupi“, iz koje se te{ko
izlazi. Evo, po~ela je da se nazire sve-
tlost na kraju tunela i svi gledamo u
nju. Proradila je vera, koja nam daje

sve vi{e samopouzdanja - plasti~no
opisuje sada{nji trenutak ovog sporta
iskusni ~uvar mre`e Cimosa iz slove-
na~kog Kopra, bez namere da se raz-
me}e velikim re~ima.

- Mnogo ̀ elimo, verujem i da dosta
vredimo, ali ne ̀ elimo ni{ta da obe}a-
vamo. Znate za onu narodnu - ko viso-
ko leti, nisko pada. Nije bilo dovoljno
vremena da dovedemo igru na idealan
nivo, ali je on iz dana u dan, na svakoj
slede}oj pripremnoj utakmici bio sve
vi{i. O~ekujem da delujemo kao tim i

da napravimo komunikaciju sa publi-
kom. Ona o~ekuje da joj se ne{to da, a
to su srce i zajedni{tvo. Tek onda mo-
`emo i smemo da se nadamo njenoj
povratnoj energiji. Ona se mora zaslu-
`iti - iskren je Stani}, koji puno nade
pola`e u organizatorske sposobnosti
vreme{nog debitanta Dalibora ̂ uture. 

- On je ubrzao protok lopte. Bio
nam je potreban dobar tehni~ar, koji }e
da pravi vi{ak za krila. Mislim da }e
nam to biti jedan od glavnih aduta -
o~ekuje na{ golman.

MARKO VUJIN

Sanjam punu Arenu
Posle serije lo{ih plasmana na
evropskim i svetskim {ampionati-
ma, prolaz u polufinale predsta-
vljao bi ogroman uspeh i sna`an
stimulans nekada{njoj diki i po-
nosu na{eg sporta. Mesta u beo-
gradskoj Areni su odavno raspro-
data, doma}a publika o~ekuje svo-
je ljubimce na parketu najve}e
dvorane u zemlji, a Marko Vujin
ka`e da sanja taj spektakl posled-
njih dana januara. 

- Euforija u javnosti i medijima
treba da nam bude podstrek. I je-
ste, i to ogroman. Sve je lak{e ka-
da se ima taj vetar u le|a, ali na
kraju krajeva sve, ipak, zavisi od
nas. Moramo se koncentrisati na
parket. Ako tu budemo pravi i na
delu, a ne samo na re~ima, pru`i-
mo 200 odsto pojedina~nih i ko-

lektivnih mogu}nosti onda ni po-
lufinale nije nedosti`no. Sanjam
punu Arenu - priznaje ubojiti bek
ma|arskog Vesprema, poslovi~no
jedan od najefikasnijih {utera me-
|u Vukovi}evim izabranicima, u
~ijoj grupi se nalaze odli~ne ekipe
Poljske i Danske te ne{to slabija,
ali potencijalno opasna Slova~ka. 

- Prva utakmica na svakom tak-
mi~enju je uvek najte`a i najbitni-
ja, a mi na startu imamo posla sa
jednim od direktnih konkurenata
u borbi za drugi krug. Od u~inka
protiv Poljske }e mnogo toga zavi-
siti. Iza|emo li kao pobednici iz tih
60 minuta i oborimo li svetskog vi-
ce{ampiona Dansku s tim bodovi-
ma bismo imali maltene otvoren
put ka borbi za medalje - ra~una
Vujin.

Ivan Nik~evi} ne tra`i blanko podr{ku ze-
mljaka, koji se ve} jedanaest godina nisu
radovali nekom uspehu rukometa{a, ali se
nada da }e javnost imati vere u ekipu ma-
kar koliko ona ima u sebe.

- Svesni smo da do sada nismo pru`ali
mnogo razloga javnosti da veruje u nas. Re-
zultati nam ne idu u prilog, ali mislim da
ovde kod ku}e, mo`emo daleko da dogura-
mo i kona~no se iskupimo za sva razo~ara-
nja koja smo im prire|ivali. Nadam se da
jo{ veruju u nas, da }e nam dati novu prili-
ku i, ako zatreba, progledati kroz prste. Pa,
da na kraju zajedno slavimo - apeluje krilo

{panskog Portland San Antonija, ~iji su po-
goci s bo~nih pozicija potrebni kao `ednoj
zemlji ki{e. 

- Kao doma}ini Evropskog prvenstva
imamo obavezu da se borimo za medalju.
Svi sanjamo o njoj i razmi{ljamo u tom
pravcu, ali niko ne mo`e ni{ta da garantuje.
Nemamo idealnu formulu za njeno osvaja-
nje, osim {to nam je jasno da moramo biti
najbolji {to mo`emo u ovom trenutku. ^ak
i preko realnih granica. Najpre protiv Polja-
ka. Od tog me~a nam ̀ ivot zavisi. Zato, ide-
mo punim gasom od samog po~etka - naja-
vljuje brzonogi srpski reprezentativac. 

@ARKO [E[UM

Bez euforije, molim
@arko [e{um spada u najodmerenije i najre-
alnije u srpskoj reprezentaciji. Poput saigra-
~a i bek Rajn Nekar Levena puca visoko, ali
bi radije da svi prvo sko~e pa ka`u hop, od-
nosno prvo izbri{u ru`na se}anja na kikseve
koji su okrnjili nekada{nji veliki rejting na{eg
rukometa i oduzeli mu pravo da bilo kome
preti, a onda, kada do|e vreme za to, pri~aju
o vrhunskom rezultatu na ovom EP. 

- Mo`da je ovaj {ampionat zaista posled-
nja velika prilika za izlazak iz vi{egodi{nje re-
zultatske agonije, ali igra}e se rukomet u Sr-
biji ~ak i ako opet omanemo, o ~emu niko od
nas ne ̀ eli ni da razmi{lja. Pre bih rekao da je
organizovanje jednog takvog takmi~enja vr-
hunska reklama za ovaj na{ sport. I treba je
maksimalno iskoristiti. Kao {to je to, na pri-

mer, uradila Austrija pre dve godine. Krajnje
je vreme da prekinemo taj niz lo{ih plasmana
na prvenstvima Evrope i sveta, ali jo{ bitnije
je popraviti imid`. Nadam se da }emo i mi
rukometa{i po~eti da punimo hale, da }e se i
o nama pri~ati i pisati u pozitivnom kontek-
stu, a klinci u na{im utakmicama na}i inspi-
raciju za igranje rukometa u svojim dvori{ti-
ma i {kolama. Ove dve nedelje bi zaista mo-
gle da budu prekretnica - veruje i nada se [e-
{um, klasi~ni zagovornik mudrosti „zrno po
zrno poga~a“.

- Hajde da prvo pro|emo grupu, pa }emo
onda pri~ati o drugoj fazi, a ako i kada i nju
pregrmimo onda razgovarajmo o borbi za
medalje. Sve po redu i u svoje vreme - poru-
~uje na{ reprezentativac.

MOMIR ILI]

Mo`emo u istoriju
Godinama se igra na{eg tima vrti oko golova
Momira Ili}a. Kada ide aran|elova~kom
„bombarderu“ ide i celoj ekipi, kada utihne
njegovo „oru`je“ posustanu i ostali, a zvezda
nema~kog Kila ima dobar ose}aj pred takmi-
~enje od kojeg nacija tako mnogo o~ekuje.

- Imamo {ansu da srpski rukomet ponovo
upi{emo u istoriju. @elimo da napravimo re-
zultat koji }e biti za pam}enje i verujem da, uz
mnogo pameti i borbe, uz neophodno zrnce
sre}e, to mo`emo i uraditi. Osvajanje meda-
lje, ma kog sjaja, podiglo bi srozani rejting na-
{eg rukometa i ispunilo na{e sportske snove.
Od kako sam postao reprezentativac sanjam
da se popnem na balkon beogradske Skup{ti-

ne. Vaterpolisti, odbojka{i, ko{arka{i i tenise-
ri su ve} izvodili navija~e na ulice, red je da i
rukometa{i prirede takvu radost narodu. 

Lider srpske selekcije ne strepi od duela sa
najboljima koliko od me~eva sa uslovno re-
~eno manjim rivalima, a jo{ vi{e od sklono-
sti svoje ekipe ka padovima i usponima to-
kom me~eva.

- Ako nam dobro krene i u|emo u eufori-
ju, nema ekipe koju ne mo`emo da pobedi-
mo, uz na{ inat i karakter. Ali, za tako ne{to
je potrebno da {to manje osciliramo i imamo
jednak pristup prema tzv. malim rivalima.
Samo tako mo`e do}i do izra`aja snaga na-
{eg kolektiva - podvla~i Ili}.
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Duelom sa Poljskom (nedelja 18.15, RTS 2) izabranici Veselina Vukovi}a zapo~inju nastup na Evropskom prvenstvu

Srbija kre}e u pohod na medalju

SRBIJA - POLJSKA
Hala: Pionir. Kapacitet: 7.200.
SRBIJA: Marjanac, [e{um, Vujin, Nik~evi},
Manojlovi}, Stani}, Ili}, Markovi}, Mili},
Prodanovi}, Stojkovi}, Beljanski, Vu~kovi},
^utura, Stankovi}, Nenadi}.
POLJSKA: Vihari, Vizomirski, Tlu~inski,
Vi{njevski, Kuharski, Orzehovski, Ja{ka,
Tka~ik, Jurecki, Jurkievi~, Bielecki,
Zaremba, Lijevski, Jurecki, Kvatkovski,
Siprzak.

Rukometna reprezentacija Srbije, kao
doma}in Evropskog prvenstva, zapo~e}e u
nedelju (18.15, RTS 2) protiv Poljske dug put
do ̀ eljenog uspeha na nekom velikom
takmi~enju. Selektor Veselin Vukovi} najavio
je da }e njegovi momci u~initi sve kako bi
pred doma}om publikom pobedili u prvom
me~u i uknji`ili prve vodove. Jedina
nepoznanica ostao je kona~an spisak od 16
igra~a koji }e nastupati za „orlove“, budu}i da
je poslednju ~etvoricu iskusni strateg
„precrtao“ tek posle sino}njeg treninga. To }e
ujedno do prvog sudijinog zvi`duka „sakriti“ i
postavu, odnosno taktiku na{eg tima.

- Pripreme su bile izuzetno kvalitetne, a

najvi{e me raduje to {to smo bez povreda
do~ekali po~etak {ampionata. Spremni smo i
motivisani da osvojimo prve bodove protiv

Poljske. To bi bio prvi korak za ostvarenje
realnog sna, a to je osvajanje medalje - istakao
je Vukovi}.

Da u timu vlada besprekorna atmosfera
koja nagove{tava ostvarenje velikih ciljeva
napomenuo je i kapiten „orlova“ Momir Ili}.

- ̂ ini mi se da nikada nismo funkcionisali
tako jedinstveno kao sada. Imamo velike
{anse da na ovom {ampionatu napravimo
veliki rezultat. Uz pomo} publike spremni
smo da ispi{emo novu stranicu u istoriji
na{eg rukometa - najavio je Ili}.

Upravo }e breme doma}ina i pritisak
doma}e javnosti, za razliku od ostalih 15
selekcija na EP, za Srbija biti jedan dodatni

pritisak sa kojim treba da se suo~i. S druge
strane, logi~no bi bilo da na{ tim ima
ve}insku podr{ku sa tribina. Ipak, ljubitelji
rukometa na ovim prostorima sigurno jo{
pamte slavne dane reprezentacijom koja je
nastupala pod zastavom Jugoslavije, odnosno
poslednju bronzanu medalju koja je osvojena
2001. pod imenom Srbija i Crna Gora na
Svetskom prvenstvu. Kako je za Srbiju
izostao rezultat sa velikih takmi~enja u
poslednjem periodu selektor Veselin
Vukovi} morao je da uklopi tim bez puno
me~eva u nogama. Ako je suditi na osnovu
pripremnih me~eva sa Makedonijom i
^e{kom u tome se i uspelo.

Venta: Kao da je finale
- Gledao sam Srbiju puno, znam sve o njihovoj
igri i znam {ta }e se de{avati iz minuta u minut.
Utakmica }e biti spontana, ali siguran sam da }e
Srbi igrati `estoko, koristi}e i pomo} sudija. Prvi
me~ je veoma va`an, to je na{e prvo finale -
rekao je uo~i prvog me~a svog tima na
{ampionatu selektor reprezentacije Poljske
Bogdan Venta.

Grupa A - BEOGRAD
Beograd je glavni grad Republike Srbije.
Le`i na u{}u Save u Dunav, a nadaleko
je poznat upravo po no}nom `ivotu na
obalama svojih reka. Njegova istorija
stara je vi{e od 6.000 godina {to ga
svrstava me|u najstarije gradove u
Evropi. U gradu postoji 17 sportskih
centara i vi{e od 600 stadiona, hala i
bazena. 
Me~evi Evropskog {ampionata igra}e

se u dve hale u srpskoj prestonici,
Pioniru i Areni. Slike i snimci atmosfere
iz Pionira ve} su obi{li ceo svet, jer su
tu odigrani brojni ko{arka{ki,
rukometni, odbojka{ki i teniski dueli.
Otvoren je 24. maja 1973, a renoviran
pro{le godine kako bi ugostio najbolje
odbojka{ice Evrope. Korisna povr{ina
dvorane je 16.000 kvadratnih metara,
a povr{ina sportskih borili{ta {est puta

manja. Beogradska arena spada u red
najve}ih i najmodernijih sportskih
objekata u isto~noj Evropi, a zvani~no
je otvorena 31. jula 2004. godine
ko{arka{kim turnirom „Dijamantska
lopta“. Najve}a poseta na jednoj
utakmici zabele`ena je marta 2009.
kada je ko{arka{ki me~ izme|u
Partizana i Panatinaikosa pratilo
22.567 ljudi.

15. januar
Poljska - Srbija 18.15
Danska - Slova~ka 20.15
17. januar
Slova~ka - Poljska 18.15
Srbija - Danska 20.15
19. januar
Poljska - Danska18.15
Srbija - Slova~ka20.15

Poljska Danska Slova~ka
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Feniks 
iz pepela

Kao Feniks iz pepela rukometna reprezentacija Poljske uzdigla se
na Svetskom prvenstvu 2007. u Nema~koj osvojiv{i srebrnu
medalju nakon poraza od doma}ina u finalu. Bio je to spektaku-
laran povratak na me|unarodnu scenu tima koji godinama nije
imao uspeha. Velike zasluge pripadaju treneru Bogdanu Venti ko-
ji je uspeo da ukomponuje igra~ke zvezde ra{trkane po svetu, vra-
tiv{i ih u doma}i rukomet i tim iz Kielca koji sam trenira i sa ko-
jim su redovni u~esnici Lige {ampiona. Okosnicu tima od tada ~ine
nema~ki legionari Gregor Tka~ik, Slavomir [mal, Marius Jura{ik i
Kristof Lijevski ali i pored toga Poljska ~eka na veliki rezultat na
Evropskom prvenstvu. Bili su Ventini izabranici na korak od
medalje na EP u Austriji, ali su najpre u polufinalu pora`eni od
Hrvatske, a potom i od Islanda u borbi za bronzu.

Uporne Poljake to nije poljuljalo pa su u kvalifikacijama za EU-
RO 2012. u Srbiji pora`eni samo u jednom me~u i to na gostovan-
ju u Sloveniji. Rivali Srbije u Grupi A na pro{logodi{njem
Svetskom prvenstvu nisu izborili plasman na Olimpijske igre, pa
}e imati jo{ jedan motiv za {to bolji plasman na kontinentalnom
{ampionatu kako bi izborili vizu za London.

Glad za
trofejima
[ampioni sa Evropskog prvenstva iz 2008. Danci svrstavaju se
me|u glavne favorite za osvajanje jedne od medalja na predsto-
je}em turniru. Najuspe{nija rukometna nacija 2011. sa pet finala
u svim kategorijama nada se da }e uspeti da se okiti zlatom kao pre
~etiri godine, a glavne uzdanice bi}e im Mikel Hansen i dvadeset-
dvogodi{nji golman Niklas Landin koji je bio u idealnom timu
prethodnog Mundijala. Tim Urlika Vilbeka dobro je ukompono-
van sa mladim i pobedama gladnim igra~ima kojem sa krila brzinu

i prodornost daju Hans Lindberg i Anders Egert. Prepoznatljiva
igra dovela ih je do Srbije kroz kvalifikacije u kojima su do`iveli
samo jedan poraz od Rusije, ali ih to nije spre~ilo da budu pobed-
nici grupe.

Sa koliko ambicija dolaze na kontinentalnu smotru rukometa
najbolje govori podatak da su u vi{e navrata istakli da ne}e dozvoli-
ti da jo{ puno ~ekaju da budu na tronu, kao {to su morali da ~eka-
ju 44 godine izme|u dva zlata na svetskim prvenstvima. Takav duh
ugradio im je iskusni stru~njak koji je kroz karijeru predvodio i
`ensku selekciju svoje zemlje, a od 2005. sedi na trofejnoj mu{koj
klupi Danske.

Ambicije iz
prikrajka
Tim Slova~ke svrstava se me|u ekipe kojima se daje najmanje
{anse da mogu ostvariti zapa`en rezultat, ali to im ujedno skida
breme odgovornosti i daje im snagu da ostvarenje ambicija mogu
tra`iti iz drugog plana. [ampionat u Srbiji bi}e tre}e pojavljivanje
Slova~ke na evropskim prvenstvima, a glavni cilj im je da se plasir-

aju bolje nego 2006. i 2008. kada su zauzeli poslednje 16. mesto.
Me|utim, rival na{e zemlje na EURO 2012. do{ao je u Beograd sa
samo jednim porazom u kvalifikacijama, odnosno samo su ih
[ve|ani savladali. Imperativ }e biti i da poka`u da nisu zalutali na
smotru rukometa Starog kontinenta, da se ne}e obrukati kao
pro{le godine na Mundijalu kada su bili tek 17, odnosno da mogu
ponoviti rezultat sa SP u Hrvatskoj 2009. kada su bili deseti.

Lider malo poznatog tima Slova~ke je trideset{estogodi{nji gol-
man Ri~ard Stochl koji brani boje francuskog Monpeljea. Tu su i
bra}a Stranovski, te iskusno krilo Rado Antl. Za razliku od rivala
u grupi koji gaje napada~ki rukomet Slova~ka se mahom oslanja
na dobru i ~vrstu odbranu kojom komanduje Franti{ek [ulc. Ono
po ~emu se razlikuju od Poljske i Danske, a po ~emu su sli~ni sa
Srbijom je ~injenica da ve}ina igra~a nastupa u inostranstvu, {to
treneru zadaje probleme da ih sve ukomponuje u celinu.

NAJBOLJI IGRA~: KRISTOF LIJEVSKI
Kristof Lijevski igrao je zajedno sa bratom Marcinom u nema~kom
Hamburgu {est godina, a od ove sezone brani boje tima Rein-Nekar Loven.
Karakteri{u ga ubojit {ut i ~vrsta igra jedan na jedan, dok mu 195 cen-
timetara visine daju prednost u odnosu na ve}inu rivala. Predstavlja va`nu
kariku u nacionalnom timu Poljske gde ~ini ubojit napad u saradnji sa lev-
im bekom Karolom Bieleckim i bratom Marcinom sa kojim deli poziciju
desnog beka.

NAJBOLJI IGRA~: MIKEL HANSEN
Mikel Hansen svrstava se me|u najbolje rukometa{e sveta, {to je potvr|e-
no i na Svetskom prvenstvu 2011. kada je progla{en za najboljeg strelca
predvode}i svoj tim do srebrne medalje. „Dalekometnom paljbom“ stavlja
na muke protivni~ke golmane koji moraju biti na oprezu kada su u pitanju
{utevi i sa razdaljina do 15 metara, {to tek mali broj napada~a mo`e da
pogodi. Trenutno igra~ Kopenhagena slavu je stekao i u dresu Barselone
sa kojom je igrao protiv Kila na fajnal-foru Lige {ampiona 2010.

NAJBOLJI IGRA~: RI^ARD STOCHL
Trideset{estogodi{nji golman Ri~ard Stochl najbolji je pojedinac tima Slo-
va~ke u kojoj je ~ak {est puta progla{avan za najboljeg igra~a. Karakteri{u
ga neverovatna sigurnost i smirenost kojom uliva snagu celoj odbrani, a
uz to ima dobar refleks potkovan iskustvom {to mu omogu}ava da sa~u-
va svoju mre`u i u nemogu}im situacijama. Za Slova~ku je nastupao vi{e
od 200 puta, a sem dresa sada{njeg kluba Monpeljea branio je boje i Ce-
lja, Dunafera, Dukle iz Praga i Ko{ica.
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P redstoje}e Evropsko prvenstvo u rukometu koje
}e se u Srbiji odr`ati od 15. do 29. januara
predstavlja, uz Evropsko prvenstvo u fudbalu i

Olimpijske igre, najva`niji sportski doga|aj u svetu u
2012. godini. Ministarka omladine i sporta u Vladi Srbije
Sne`ana Samard`i} Markovi} izra`ava o~ekivanje da }e
na{a zemlja biti dobar doma}in, da }e reprezentacija
ostvariti povoljan rezultat, kao i da }e lepa slika o Srbiji
oti}i u svet. Ona posebno isti~e da je doma}instvo
dobijeno u konkurenciji svetskih rukometnih sila
Nema~ke i Francuske, {to samo potvr|uje da Srbija i dalje
ima va`no mesto na svetskoj mapi ovog nekada trofejnog
sporta kod nas.

Koliko je i na koji na~in Ministarstvo omladine i
sporta u~estvovalo u pripremi i organizaciji
Evropskog prvenstva u rukometu?

- Za organizaciju EURA 2012. Ministarstvo je u 2010. i
2011. godini izdvojilo 42,5 miliona dinara, a pru`ili smo
podr{ku i na drugi na~in u organizaciji ovog velikog
takmi~enja. Li~no sam na ~elu Organizacionog komiteta i
na{a sportska diplomatija mnogo je pomogla da
dobijemo ovo prvenstvo, {to nije bilo nimalo lako u jakoj
konkurenciji. To govori o tome da Srbija zauzima bitno i
uticajno mesto na rukometnoj mapi Evrope. Nemci
imaju fantasti~ne objekte, dok su recimo Francuzi
dostavili pismo predsednika Sarkozija da poka`u da
dr`ava stoji iza njih. Na{a ekipa je predstavila ono {to

ima, a to su manje-vi{e odli~ne organizacione
mogu}nosti. Ministar je li~no do{ao, za razliku od
pisama, ali smo pre svega imali ogroman entuzijazam i
iskustvo sa Univerzijadom. Imali smo i argumente da je
rukomet na{ tradicionalni sport, da je podjednako bitan i
za devoj~ice i za de~ake, te da je veoma zna~ajan u okviru
Strategije razvoja sporta. Mi smo prakti~no organizaciju
EP predstavili kao strate{ki projekat.

Da li ste imali me|unarodnu pomo} i ~iju u
pripremi EP i sa kim je MOS, ali i Rukometni savez
sara|ivao iz inostranstva?

- EURO 2012 se priprema i realizuje pod
pokroviteljstvom Evropske rukometne federacije i sa
njima smo u stalnoj komunikaciji u vezi sa organizacijom
Prvenstva. Delegacija EHF je od 2008. godine u Srbiji
boravila u okviru osam radnih poseta, a tako|e usko
sara|ujemo i sa partnerima EHF, me|u kojima su i
kompanije Infront i Svis Tajming koji obezbe|uje softver
i neophodnu opremu sa sistem akreditacija. 

Koliko je bilo te{ko dovesti sportsku infrastrukturu
u srpskim gradovima da bude pogodna za
doma}instvo ovog takmi~enja?

- Danas, u ovim te{kim finansijskim vremenima, jako
je te{ko obezbediti sredstva. Me|utim, uspeli smo u tome
i sada je zavr{eno sa izvo|enjem svih velikih radova na
objektima u kojima }e se utakmice odvijati.
Rekonstruisana je hala ̂ air u Ni{u, iako sam li~no ̀ elela
da u Ni{u bude izgra|ena nova hala. Spremna je i hala
Pionir u Beogradu, a zavr{ena je i glavnina radova na
adaptaciji novosadske hale SPENS. Hala Milenijum u
Vr{cu i Beogradska arena su tako|e spremne da do~ekaju
gostuju}e reprezentacije i navija~e. Nije bilo lako, ali smo
ipak, zahvaljuju}i velikoj volji i entuzijazmu svih aktera
organizacije uspeli da obezbedimo moderne uslove za
odvijanje takmi~enja. Ovim }emo jo{ jednom pokazati da

Srbija pored vrhunskih sportsta ima i odli~ne kapacitete
za organizaciju velikih prvenstava. 

Na obnovu kog od navedenih objekata ste posebno
ponosni?

- Svaki od ovih objekata je jako zna~ajan za dalji razvoj
sporta i predstavlja dugoro~no ulaganje u sport. To va`i
za celokupnu sportsku infrastrukturu koju je
Ministarstvo u prethodnom periodu izgradilo ili
obnovilo, nevezano za odr`avanje ovog prvenstva, {to je
jedan od osnovnih prioriteta Strategije razvoja sporta. I
na to sam jako ponosna. U proseku godi{nje smo
realizovali vi{e od 90 projekata {irom Srbije. Kroz
sportsku infrastrukturu stvaramo bolje uslove za
treniranje, kako na{ih vrhunskih sportista, tako i dece,
stvaramo uslove za odr`avanje, ne samo velikih

takmi~enja, ve} i za pripreme i kampove za perspektivne
sportiste, ali i uslove da se {to ve}i broj gra|ana bavi
sportom. 

Kakav sportski rezultat o~ekujete od na{e
reprezentacije?

- Verujem da zlatni dani srpskog rukometa nisu
pro{lost i ̀ elela bih da i samo EP bude na neki na~in
povratak na{eg tradicionalnog sporta u kome smo
osvajali vrhove i sa ̀ enskom i sa mu{kom
reprezentacijom. Razgovarala sam na jednom ru~ku sa
na{im selektorom i reprezentativcima i vidi se da su
motivisani. Poruka koju sam im dala je da je
reprezentacija uvek primer. Samo je na njima da odlu~e
ho}e li da budu dobar ili lo{ primer. Oni nisu samo ljudi
koji ubacuju loptu u mre`u, oni su reprezentacija Srbije u
naj{irem smislu te re~i. Bez obzira na rezultat takmi~enja
Ministarstvo omladine i sporta, ali i cela zemlja, bi}e tu da
svojoj najboljoj rukometnoj ekipi pru`i podr{ku.

Da li }ete pratiti me~eve, odnosno da li pored tima
Srbije imate jo{ neki tim prema kojem imate
simpatije?

- Me~eve }u svakako pratiti i bodriti na{u

reprezentaciju iz publike onoliko koliko mi obaveze
dozvole. Sigurna sam da }u, kao i hiljade drugih navija~a,
u`ivati u vrhunskim fer-plej borbama i kvalitetu koji }e
neosporno biti prikazan na svim utakmicama. Naravno,
svim srcem sam uz na{ rukometni tim

Da li }e i u kojoj meri EP popularizovati rukomet u
Srbiji, nekada trofejan sport na na{im prostorima?

- Nema sumnje da }e odr`avanje EURA 2012 u Srbiji
doprineti popularizaciji rukometa, ali i sporta uop{te.
Toliko vrhunskih i kvalitetnih igra~a koji generi{u
ogromnu koli~inu pozitivne sportske energije sigurno }e
podsta}i mnoge da krenu putem ovih legendi rukometa.
A svaka mlada osoba koja po uzoru na ove velike
rukometa{e po~ne da se bavi sportom ogroman je uspeh
jer }emo biti sigurni da je na pravom putu na kome }e

pobe|ivati sve ̀ ivotne izazove. Sport je ~itav sistem
vrednosti jako va`an za razvoj mladog ~oveka - u~e se fer
pleju, timskom radu, upornosti... Rukomet je u Srbiji
uvek bio popularan i dokaz toga je i 15.000 mladih koji
treniraju u preko 350 klubova.

[to o~ekujete od EP kada je u pitanju generalno
predstavljanje Srbije, bilo u svetu preko prenosa
me~eva iz na{e zemlje ali i preko stranih navija~a koji
}e tih dana posetiti Srbiju?

- Za Srbiju je EURO 2012. vi{e od samog takmi~enja.
Ve} je 70 televizija otkupilo prava na prenos Prvenstva, a
RTS je doma}in prenosa, koji je u Evropi najgledaniji
posle Evropskog prvenstva u fudbalu. Ove prenose gleda
oko 1,5 milijardi ljudi a izve{taje o njemu u`ivo {alje oko
1.500 novinara. Zbog toga je EURO 2012 prilika da
poka`emo vrednosti Srbije i gradova doma}ina –
Beograda, Novog Sada, Ni{a i Vr{ca, ali i veliku ljubav i
energiju navija~a. Organizacija ovako zna~ajne sportske
manifestacije je od velike va`nosti, kako sa sportskog,
tako i sa privrednog i kulturnog aspekta za celu Srbiju,
zemlju koja ima dugu tradiciju organizovanja velikih
sportskih manifestacija, kao i vrhunskih sportskih

rezultata koje sa ponosom isti~emo. Sigurna sam da }e se
gosti ku}i vratiti nose}i pozitivne utiske i pravu sliku
Srbije i da }e je u tom smislu dodatno zavoleti.

Da li se MOS ranije uklju~ivalo u organizaciju
ovakvih doga|aja, odnosno da li u budu}nosti postoje
sli~ni planovi?

- Jedna od du`nosti Ministarstva je da, u saradnji sa
krovnim sportskim organizacijama, kao i sa granskim
sportskim savezima, u~estvuje u organizaciji velikih
me|unarodnih i nacionalnih prvenstava. Trenutno
radimo i na organizaciji EP u rvanju, zajedno sa Rva~kim
savezom Srbije, a ove godine nas o~ekuju i Olimpijske
igre. Va`nu ulogu ima i Zavod za sport i medicinu sporta
Republike Srbije, koji je pod okriljem Ministarstva. I
rukometa{i i rva~i, i olimpijci su pro{li testiranja i
pripremaju se u Zavodu, i moram priznati da sam
ponosna i na razvoj tog segmenta sporta.

Kako ste zadovoljni dosada{njim radom MOS pod
va{im okriljem? Na koje ste projekte posebno
ponosni?

- Kada sam postala ministar, u sportu sam zatekla
situaciju u kojoj su se ljudi snalazili i bilo je puno

improvizacija. Omladinska politika skoro da nije ni
postojala. Mi smo to ̀ eleli da promenimo. U mom resoru
sistemski smo uredili obe oblasti – i omladinu i sport,
unapredili sportsku infrastrukturu, o`iveli {kolski sport,
vratili veru da mladi mogu da iniciraju dru{tvene promene.
Od kada je osnovano Ministarstvo omladine i sporta 2007.
godine, zapo~eli smo sa planiranim i sistemskim ulaganjem
u obnavljanje i izgradnju sportske infrastrukture {irom
Srbije, kao i sa jasnim utvr|ivanjem imovinsko-pravnih
odnosa u toj oblasti, uspostavili smo okvir za funkcionisanje
sporta i utvrdili jasna pravila i kriterijume za finansiranje. U
pogledu omladine, do pre samo ~etiri godine Srbija nije
imala instituciju koja se bavila mladima. Danas, mladi
imaju svoje Ministarstvo, Nacionalnu strategiju, Zakon.
Finansirali smo vi{e od 600 projekata, oko 350 omladinskih

organizacija i neformalnih grupa obu~eno je za pisanje
projekata. Preko Fonda za mlade talente stipendirali smo i
nagradili vi{e od 6400 studenata i u~enika, {to Fond
svrstava, sa preko 1,6 milijarde dinara investiranih u mlade
talente, u najve}i tog tipa u regionu.

Kakvi su planovi MOS u budu}nosti, na {ta }e biti
stavljen akcenat?

- Strategija razvoja sporta u Srbiji se zasniva na jasnoj
viziji i precizno definisanim merama kojima se ta vizija
ostvaruje. Akcenat }e svakako biti na apsolutnoj primeni
Zakona o sportu i Zakona o mladima ~ija primena po~inje
16. januara ove godine, i nastavku pobolj{anja uslova, kako
za sport, tako i za omladinu. Spremamo se i za Dvanaestu
ministarsku konferenciju Saveta Evrope u sportu koja }e
biti odr`ana u martu ove godine u Beogradu. Sportskoj
diplomatiji posvetila sam puno pa`nje {to je rezultiralo
ozbiljnom razmatranju izmene Evropske konvencije o
nasilju i nedoli~nom pona{anju gledalaca na sportskim
priredbama. O tome }e biti re~i na Konferenciji, kao i o
name{tanju me~eva, kao ozbiljnog problema na evropskoj
mapi sporta – zaklju~ila je ministarka omladine i sporta
Sne`ana Samard`i} Markovi}. 

Ministarka omladine i sporta Sne`ana Samard`i} Markovi} o~ekuje vi{estruku korist od organizacije Evropskog prvenstva u rukometu

Srbija va`na na svetskoj rukometnoj mapi
Predrag Peruni~i}, biv{i reprezentativac Jugoslavije

Kad su mogli 
Slovenci, mogu i Srbi
Doma}i teren zna da bude i ma~ sa dve o{trice,
ali biv{i reprezentativac Jugoslavije Predrag Pe-
runi~i} ne ostavlja dilemu u vezi sa tim. Neka-
da{nji specijalista za igru u odbrani smatra da
Srbija mo`e i mora da osvoji medalju na {am-
pionatu Evrope.

- Imamo dobar `reb i ~ini mi se da samo sa
dve pobede u jakim utakmicama mo`emo do
medalje. Eventualni trijumfi protiv Poljske i Ne-
ma~ke otvori}e nam {irom vrata polufinala.
Naravno, nikako se ne smemo predati i mora-
mo se boriti i protiv Danaca, ali nije isklju~eno
i da svesno `rtvujemo bodove u tom me~u za-
rad vi{ih ciljeva. Stvarno sam optimista i ~ini mi
se da nikada ne}emo lak{e osvojiti medalju – u
jednom dahu istakao je Peruni~i}.

Stariji brat iz rukometne porodice Peruni~i}
veruje da }e se krajem januara slaviti {irom na-
{e zemlje.

- Iako je Evropsko prvenstvo najja~e takmi-
~enje u rukometu, bezrezervno verujem u na{e
momke. Pa, kad su Slovenci kao doma}ini 2004.
osvojili srebro, a nije ih nikada ni pre ni posle to-
ga bilo na rukometnoj mapi Evrope, stvarno ne
vidim razloge zbog kojih bi mi zatajili. Sve nam
se namestilo, ali moramo da budemo domi-
nantni. Lopta je ~udna stvar, ali mislim da }e o
podeli odli~ja odlu~ivati Francuzi, Danci, [pan-
ci i na{i momci – zaklju~io je Peruni~i}.

Dragutin Makari}, nekada{nji 
reprezentativac Jugoslavije

Navija~i 
da se 
probude
Nekada{nji repre-
zentativac Jugoslavi-
je u rukometu Dra-
gutin Makari} `ali
{to beogradska pu-
blika na generalnoj
probi pred Evropsko
prvenstvo protiv ̂ e-
{ke nije aktivnije
„u~estvovala“ u de-
{avanjima na terenu.

- Ni{ka publika
odli~no poznaje ru-
komet, dok je beogradska kamerna. Mora}e da
pro|e jo{ dosta godina kako bi se vratila atmos-
fera sa nekih ranijih rukometnih me~eva. Na-
dam se, ipak, da }e se navija~i probuditi na zva-
ni~nim susretima „orlova“ i pomo}i im da od
starta zare|aju sa pobedama. Premijerni me~
protiv Poljske mogao bi da bude odlu~uju}i u
borbi za ~etvrtfinalnu grupu – smatra Makari}.

Direktor Sportskog centra Vra~ar veruje da
}e izabranici Veselina Vukovi}a pru`iti maksi-
mum i da }e to biti dovoljno za visok plasman.

- Moramo biti strpljivi i i}i korak po korak. Tek
tako mo`emo ostvariti zacrtane ambicije. Uspeh
bi bio plasman me|u prvih pet, a za mesto u po-
lufinalu }emo se boriti sa Francuzima, Dancima,
[pancima i Hrvatima – veruje Makari}.

Sti`u stranci iz bogatih zemalja
Da li postoji, odnosno kakvu ekonomsku dobit za

Srbiju o~ekujete od doma}instva EP?
- U Srbiju }e u narednom periodu do}i veliki broj stranaca.
Rukomet je najpopularniji u zemljama ~iji stanovnici imaju
visoku kupovnu mo}, poput Danske, Nema~ke, Francuske,
Norve{ke, [vedske... Svi hoteli su ve} popunjeni u svim
gradovima doma}inima EURA 2012. Iako oni dolaze
prvenstveno zbog rukometa, mnogi od njih ne}e propustiti
priliku da obi|u prirodne lepote Srbije i upoznaju se sa
tradicijom i kulturom na{e zemlje, od ~ega }e svi gradovi,
svakako imati ekonomsku dobit, a sektor usluga posebno.

Odli~na saradnja sa RSS
Na koji na~in je MOS sara|ivalo i dalje sara|uje sa

Rukometnim savezom Srbije?
- Ministarstvo omladine i sporta podsti~e i poma`e rad svih
granskih sportskih saveza, samim tim i Rukometnog saveza
Srbije. Uspostavljen je efikasan i ure|en sistem finansiranja
sporta, kroz koji se savezima po razli~itim osnovama ispla}uju
bud`etska sredstva. Na{a saradnja sa Rukometnim savezom je
uvek bila na visokom nivou, a naporan i dugotrajan rad RSS
isplatio se kada smo, nakon prve kandidature uspeli da
dobijemo organizaciju Evropskog prvenstva.

Tim koji pobe|uje: Velimir Marjanovi}, Sne`ana Samard`i} Markovi}, Boris Tadi} i Dragan \ilas

Dragan Sud`um, biv{i 
reprezentativac Srbije i Crne Gore

Iz drugog plana 
do postolja 
Vihorno levo krilo repre-
zentacije Jugoslavije iz
prethodne decenije Dra-
gan Sud`um veruje da je
do{lo vreme da se ljubitelji
rukometa u Srbiji raduju
osvajanju medalje na
velikom takmi~enju.
Ipak, on smatra da
nikako ne bi trebalo
time opteretiti igra-
~e, ve} ih pustiti da
rade u miru jer }e se
tako najbolje pripre-
miti za obaveze koje ih o~ekuju u naredne dve
nedelje.

- Treba i}i korak po korak i razmi{ljati samo
o narednoj utakmici. Sigurno je da }e nastup
pred doma}im navija~ima predstavljati dodat-
ni vetar u le|a, ali ne treba preterivati sa ambi-
cijama. Va`no je da se reprezentativci Srbije bo-
re za svaku loptu, a za takav pristup }e verovat-
no biti i nagra|eni dobrim rezultatima – razmi-
{lja Sud`um.

Aktuelni igra~ novosadske Vojvodine nada
se da }e „orlovi“ pripretiti iz drugog plana.

- Sigurno je da su Francuzi i Danci kvalitetni-
ji od nas, pa ~ak i Hrvati i [panci. Me|utim,
mo`da mo`emo do visokog plasmana iz senke.
Najbolje je kada vas ne smatraju glavnim favo-
ritom, a vi to pretvorite u svoju prednost. Stvar-
no sam optimista u vezi sa kona~nim plasma-
nom – zaklju~io je Sud`um.

Jovica Cvetkovi}, biv{i selektor Srbije

Sazreli smo 
za medalju
Reprezentacija Srbije ne}e u skorije vreme ima-
ti ovakvu {ansu da osvoji medalju i zaista bi bi-
la velika {teta da se to ne dogodi krajem meseca
u Beogradu – istakao je Jovica Cvetkovi}, selek-
tor „orlova“ na Svetskom {ampionatu 2009. u
Hrvatskoj.

Iskusni stru~njak i nekada{nji igra~ Metalo-
plastike i Crvene zvezde smatra da je ova selek-
cija kona~no dostigla igra~ku zrelost.

- Skoro 90 odsto igra~a koji su sada u repre-
zentaciji, ja sam selektirao 2006. godine. Veru-
jem da su tokom proteklih godina dovoljno sa-
zreli i da }e sada osvojiti medalju. Mo`da smo
mogli i ranije da do|emo do nje, ali poslednji ne-
uspesi }e biti zaboravljeni ukoliko se proslavimo
pred svojim navija~ima – iskren je Cvetkovi}.

Sistem takmi~enja je takav da dozvoljava
„prazan“ hod u prvoj fazi, ali ne treba kalkuli-
sati ve} igrati punom snagom.

- Od prvog dana moramo igrati ozbiljno jer
se samo tako gradi pozitivna atmosfera i pobed-
ni~ki mentalitet. Mislim da mo`emo sa dobre
pozicije u narednu fazu, iako Danci i Poljaci
imaju odli~ne selekcije. Uz njih, me|u favoriti-
ma su, naravno, Francuska, [panija i Hrvatska
– jasan je Cvetkovi}.
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Povratak
starog
sjaja

Reprezentacija Nema~ke nije rukometna sila ka-
kva je bila po~etkom veka pa bi u kategoriju izne-
na|enja mogao da se svrsta njen eventualni pla-
sman u polufinale. Prvi put posle 14 godina na
njenoj klupi ne}e sedeti legendarni „brka“ Hajner
Brand na ~ijem je mestu sada njegov dugogodi-
{nji pomo}nik Martin Hojberger. Mladi stru~njak
}e imati te`ak zadatak da vrati tim na {ampion-
ske staze, mada je kroz kvalifikacije pokazao da je
igra~ima usadio pobedni~ki mentalitet. Iskusni
Paskal Henc isti~e se kao predvodnik generacije
koja }e u Srbiji juriti i olimpijsku vizu. Upornost,
doslednost i disciplina oduvek su karakterisali
„pancere“, ali }e im za dobro obavljeni posao biti
neophodni i ve}i broj golgeterski raspolo`enih
pojedinaca. Realno je da se sa [ve|anima bore za
jedno od prva dva mesta u grupi. ^ehe odli~no
poznaju jer njihovi vode}i igra~i igraju u Bundes
ligi, a sa Makedoncima ne bi trebalo da imaju ve-
}ih problema.

Nemci nisu propustili nijedno od prethodnih
devet prvenstava Evrope, a imaju po jednu meda-
lju svakog sjaja. Posle bronze u Italiji 1998, stepe-
nik vi{e su se popeli u [vedskoj 2002. da bi do zla-
ta stigli 2004. u Sloveniji. Na poslednjem {ampio-
natu, pre dve godine u Austriji, zavr{ili su na dese-
tom mestu {to im je najgori plasman u istoriji.

Pro{la 
su zlatna
vremena
[ve|ani su nekada bili strah i trepet za sve svet-
ske selekcije, ali ve} deceniju ~ekaju na medalju
sa {ampionata Evrope. U toj kategoriji su rekor-
deri, jer su ~ak ~etiri puta (1994, 1998, 2000,
2002) bili najbolji na kontinentu, mada su sila-
skom sa scene Vilandera, Levgrena, Olsena i
kompanije ostali zarobljeni izme|u `elja i mo-
gu}nosti. Upravo je Olson, zajedno sa Olom
Lindgrenom, deo selektorskog tandema koji je
postavio zdrav temelj nacionalnom timu, ali je
nerealno o~ekivati da se o medaljama odlu~uje u
njihovim me~evima. [ve|anima na ruku ide ~i-
njenica da su ve} izborili mesto na aprilskom
kvalifikacionom turniru za Olimpijske igre, ~iji
}e biti doma}in, pa }e tako biti rastere}eniji od
ve}ine rivala. 

Spoj mladosti i brzine mogao bi da predstavlja
dobitnu kombinaciju, ali }e, ~ini se, za kona~an
uspeh biti neophodna i pove}a doze sre}e. Ipak,
deluje da su spremni da poprave najgori plasman
u istoriji Evropskog prvenstva od pre dve godine,
kada su u Austriji takmi~enje zavr{ili na 15. me-
stu. U kvalifikacijama za EP izgubili su samo je-
dan me~ i to od Slova~ke.

Ako stane
Jiha, sve 
je stalo
Golman Martin Galija i odli~ni defanzivac Dani-
jel Kube{ zadu`eni su za {to manje primljenih go-
lova, dok }e selektor Martin Liptak u napadu sve
nade polagati u Filipa Jihu. Igra reprezentacije
^e{ke u ofanzivi isklju~ivo zavisi od njegovog
raspolo`enja, pa bi njegovim eventualnim zau-
stavljanjem svi rivali re{ili najve}i problem. Srbi-

ja je to uspela na generalnoj probi pred EP {to ka-
zuje da itekako ima re{enja za jednobraznost u
~e{kom napadu. U tom slu~aju, pobeda za ^ehe
je misaona imenica jer je te{ko verovati da }e ne-
ko od ostalih ~lanova ekipe ba{ proraditi i sti}i
nadomak dvocifrenog broja golova. U kvalifika-
cijama su zavr{ili na drugoj poziciji iza Norve{ke
pa bi plasman u narednu fazu, ~ini se, bio krajnji
domet ovog tima.

^esi su na {ampionatima Evrope debitovali
1996. u [paniji i tada su plasmanom na {esto me-
sto ostvarili najbolji rezultat. Pre dve godine u
Austriji stigli su do ~etvrtfinala, ali su onda zare-
|ali sa porazima i prizemljili se na osmoj pozici-
ji. Ipak, poslednje godine predstavljaju pomak u
odnosu na neke prethodne, mada je neka zna~aj-
nija uloga u Ni{u, i verovatno kasnije Beogradu,
gotovo nemogu}a.

Na 
talasima
navija~a 
Makedonci }e svoje me~eve u debitantskom na-
stupu na Evropskom prvenstvu igrati u Ni{u, a
prema najavama njihove me~eve }e pratiti oko
4.000 vatrenih navija~a koji }e za ovu priliku sti-
}i iz Skoplja, Kumanova, Prilepa... Igra se, kao u
slu~aju ^e{ke, vrti oko jednog igra~a. Kiril Laza-
rov je produ`ena ruka selektora Zvonka [undov-
skog, od njega zavisi ubojitost napada, ali i kona-
~an epilog u~e{}a na {ampionatu kontinenta.
Kroz kvalifikacije ih je nosila publika, a na tim

pozitivnim vibracijama uspeli su da istisnu
Estonce i posle Ma|ara izbore put u Srbiju. Ko-
{arka{e je pro{le godine do~ekalo 30.000 ljudi po-
sle ~etvrte pozicije na EP, a Makedonci su sprem-
ni da dupliraju prisustvo na trgovima ukoliko ih
pozitivno iznenade i rukometa{i.

Ipak, realnost je da ih borba za plasman u na-
rednu rundu previ{e iscrpi pa bi i eventualni na-
stavak takmi~enja u ~etvrtfinalnoj grupi vi{e bio
statiranje nego ravnopravna borba. Me|utim, „te-
{ka je prognozata“ jer kombinacija debitantskog
elana i freneti~ne podr{ke sa tribina mo`e da na-
domesti nedostatke u pojedinim linijama tima. 

Grupa B - NI[
Ni{ je zbog svog polo`aja oduvek smatran
kapijom izme|u Istoka i Zapada jer povezuje
Malu Aziju sa Evropom. U njemu se nalazi
najstarija hri{}anska crkva koja je izgra|ena
jo{ u ~etvrtom veku u predgra|u Medijana,
a na obali Ni{ave se rodio i Konstantin
Veliki, prvi hri{}anski rimski car i osniva~
Konstantinopolja.
U~esnici B grupe na Evropskom prvenstvu
svoje utakmice igra}e u hali ^air, koja je

renovirana za ovu priliku. Ina~e, ^air je
otvoren 1974. godine i na sportskim
priredbama mo`e da primi ne{to manje od
5.000 gledalaca. Ukupna vrednost
rekonstrukcije bila je oko 2,5 miliona evra,
a zavr{ena je krajem septembra pro{le
godine. Hala je dobila potpuno novi
enterijer i system klimatizacije, pro{iren je
kapacitet za oko 500 mesta, instalirana je
moderna rasveta, rekonstruisane su

svla~ionice i medicinski blok, izgra|ene su
nove teleskopske tribine, a postavljena su i
dva velika semafora i ~ak ~etiri manja. Prvi
me~ nakon rekonstrukcije odigrale su 19.
oktobra pro{le godine rukometa{ice Srbije i
Gr~ke u okviru kvalifikacija za prvenstvo
Evrope. 
U neposrednoj blizini Ni{a nalazi se
aerodrom Car Konstantin, {to ga direktno
povezuje sa celim svetom.

15. januar
Nema~ka - ^e{ka 17.30
[vedska - Makedonija 19.30
17. januar
Makedonija - Nema~ka 18.15
^e{ka - [vedska 20.15
19. januar
Nema~ka - [vedska 18.15
^e{ka - Makedonija 20.15

Nema~ka [vedska ^e{ka Makedonija

Totalna
dominacija
Poslednja ~etiri velika svetska takmi~enja osvo-
jili su reprezentativci Francuske, a i pred
Evropsko prvenstvo u Srbiji slove za glavnog fa-
vorita. Niska zlatnih medalja pulena Kloda
Oneste zapo~eta je na Olimpijskim igrama u
Pekingu, nastavljena je na SP 2009. i {ampionatu
Evrope pre dve godine, a zavr{ena odbranom
svetske krune pro{log januara. Nikola Karabati},
Tijeri Omeje i Bertrand @il su predvodnici sjajne
generacije, a zanimljivo je da su sva trojica
progla{avani za igra~e godine. Kada se ovom
spisku dodaju Didije Dinar i Luk Abalo jasno je
da }e ostale selekcije imati jako te`ak zadatak da
„trikolore“ svrgnu sa trona. Me|utim, igra }e
umnogome zavisiti i od raspolo`enja Vilijama

Akombrea i Havijera Bara{ea, predvodnika
novog talasa, na kojima Onesta ~esto gradi do-
bitne kombinacije. Raznovrsnost u napadu,
oslanjanje na kontre i polukontre, kao i sposob-
nost da se tokom me~a nekoliko puta promene
kombinacije u odbrani sme{taju „Galske pet-
love“ bar korak ispred ostalih selekcija.

Francuzi su, uz na{u selekciju, jedina ekipa
koja nije igrala kvalifikacije, a jedini je od svih
evropskih timova ve} izborio plasman na Igre
ove godine, {to }e dodatno olak{ati borbu sa po-
tencijalnim putnicima u London. Ukoliko prvi
pro|u kroz cilj u Beogradskoj areni odbrani}e tit-
ulu {ampiona kontinenta, {to je do sada uspelo
samo [ve|anima, koji su dodu{e vezali tri zlata.

Spremni
za izazov

Ma|ari se uvek svrstavaju u favorite iz senke, ali
su u istoriji prvenstava Evrope retko iz nje izlazili.
Najbolji plasman ostvarili su pre 14 godina u
Italiji kada su zauzeli {esto mesto, mada je igra iz
kvalifikacija ponovo podigla o~ekivanja u do-
movini. Sa svih {est pobeda Ma|ari su se
pro{etali svojom grupom {to im uliva optimizam
pred po~etak takmi~enja. Me|utim, konkuren-
cija u C grupi je `estoka pa bi i sam plasman u
narednu rundu, ~ini se, bio ravan senzaciji.
Najve}a prednost na{ih severnih suseda le`i u
tome {to se njihovi rukometa{i odli~no poznaju
po{to uglavnom igraju u doma}im klubovima.
Selektor Lajo{ Moksai radi u Vespremu tako da
je pojedine takti~ke zamisli mogao da sprovede i
u mati~nom klubu. Iskusan je u vo|enju na-
cionalnog tima, a iz prvog mandata ima srebro
sa Svetskog prvenstva 1987. godine. Predvodio je
`ensku selekciju svoje domovine do evropskog
zlata 2000. i svetskog srebra tri godine kasnije.

Na prvenstvu Evrope pre dve godine u Austriji
Ma|ari su bili tek 14, {to im je najlo{iji plasman u
istoriji. O medalji imaju prava da sanjanju, ali je u
realnosti i ~etvrtfinalna grupa (pre)daleko.

Uvek
blizu zlata 
[panija je osvojila ~etiri medalje na prvenstvima
Evrope, ali nikada nije uspela da stigne do najvi{eg
stepenika pobedni~kog postolja. Selektor Valero
Rivera je sklopio dobar mozaik u svom timu, ali je
koncepciju naru{ila povreda Arpada [terbika ko-
ji ne}e braniti na {ampionatu. I pored toga, „crve-
na furija“ pola`e nade u svoje golmane
Ombradosa i Sijeru, ali i iskusnu bra}u Entrerios,
Raula i Alberta. Kaneljas je glavni organizator igre,
dok se odbrana zasniva na sna`nom Morosu. U
kvalifikacijama su ostvarili dvostruke pobede nad

Litvanijom i Rumunijom, mada su porazi od
Hrvata pokazali da nemaju tim za najvi{e domete.
Duga klupa i efikasna igra u napadu su glavni adu-
ti u Riverinoj koncepciji, a koliki }e biti krajnji
domet dosta }e zavisiti od igara u grupi.

[panci vi{e od svega ̀ ele da u predvorje {am-
pionata sveta naredne godine, ~iji }e biti do-
ma}ini, obraduju naciju i stignu do zlata. Na
pro{lom prvenstvu Evrope u Austriji su bili tek
{esti, a najve}i domet im je titula {ampiona sveta
iz 2005. godine.

Vreme za
povratak
Rukomet u Rusiji odavno je „na aparatima“, a da
bi se rane bar malo zale~ile neophodno je da se-
lekcija koju sa klupe predvodi Vladimir
Maksimov izbori plasman na Olimpijske igre u
Londonu ove godine. Eventualno osvajanje
medalje u Srbiji bilo bi premija za tim koji je na

poslednjim velikim takmi~enja zavr{avao nastup
na dvocifrenim pozicijama. Rusi velike nade po-
la`u u jak kolektiv po{to najve}i broj reprezenta-
tivaca stasava pod budnim okom Maksimova u
^ehovskim Medvedima. Jo{ se naziru elementi
ruske tvrde odbrane sa korpulentnim igra~ima,
ali rezultat dosta zavisi i od spretnosti brzonogog
Timura Dibirova. Konstantin Igropulo je ~lan
Barselone pa bi svojim znanjem mogao mnogo
da pomogne u pripremi utakmice protiv [panije.

Rusi su u kvalifikacijama zauzeli drugo mesto
u grupi iza Danske i to zbog lo{ije gol razlike. Obe
selekcije zabele`ile su po pet pobeda i jedan po-
raz. Upravo bi igra iz kvalifikacija mogla da pred-
stavlja put kojim }e „Zbornaja komanda“ i}i kroz
Novi Sad.

Grupa C - NOVI SAD
Novi Sad se isti~e kao centar Vojvodine u
svakom pogledu. Grad na Dunavu koji ga
spaja sa Be~om, Budimpe{tom i
Beogradom, predstavlja pravo kulturno i
duhovno srce u regionu. Krasi ga
Petrovaradinska tvr|ava sa koje se pru`a
predivan pogled na ostatak grada, a
najbolja reklama za “Srpsku Atinu” jeste
festival Exit, koji se svakog leta odr`ava na
tvr|avi.
U gradu ima vi{e od 15.000 registrovanih

sportista i vi{e od 200 sportskih
organizacija. U hali SPENS svoje utakmice
igra}e ~lanovi C grupe Francuska,
Ma|arska, [panija i Rusija. Izgradnja ove
dvorane zapo~eta je maja 1979. godine, a
otvorena je 14. aprila 1981. za 36. Svetsko
prvenstvo u stonom tenisu. SPENS ima dve
hale, veliku kapaciteta oko 10.000 mesta i
malu sa 3.000 sedi{ta, kao i ledenu
dvoranu, zatvoreni bazen, kuglanu, trena`no
takmi~arske sale za boks, d`udo i stoni

tenis, dva pres-centra i amfiteatar. U velikoj
hali su igrane utakmice Evropskog
prvenstva u ko{arci 2005. godine i to u
grupnoj fazi izme|u Srbije i Crne Gore,
[panije, Letonije i Izraela, kao i me~ osmine
finala izme|u Srbije i Crne gore i Francuske.
Tako|e, ovde je 2007. odr`ano i Svetsko
prvenstvo u ko{arci za juniore na kojem je
reprezentacija Srbije osvojila zlatnu
medalju, kao  i Evropsko prvenstvo za
kadete u boksu godinu dana kasnije. 

16. januar
Francuska - [panija 18.15
Ma|arska - Rusija 20.15
18. januar
Rusija - Francuska 18.15
[panija - Ma|arska 20.15
20. januar
Francuska - Ma|arska 20.15
[panija - Rusija

Francuska Ma|arska [panija Rusija
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Uigranost igra~a na terenu
verovatno je najva`niji element
kojem te`e svaki tim i treneri
kako bi postigli odre|eni uspeh,
ali za dobar me~ va`na je i
kompatibilnost arbitara. Upravo
to su kroz trinaestogodi{nju
saradnju postigle rukometne
sudije Nenad Nikoli} iz Leskovca
i Du{an Stojkovi} iz Ni{a koji }e
pravdu deliti i na predstoje}em
Evropskom rukometnom
prvenstvu.
- Nerazdvojni smo od 1998.
godine i za to vreme smo bili
arbitri na gotovo svim velikim
takmi~enjima. Ja sam smireniji,
verovatno zato {to sam po
profesiji lekar, dok moj kolega
mnogo br`e donosi odluke,
mada to nije karakteristi~no
ekonomistima. Zato se dobro
razumemo i dopunjujemo, sve

vidimo na terenu, pa nikada
nismo imali probleme, niti je na{
rad nekada lo{e ocenjen - pri~a
Du{an Stojkovi}.
On i njegov sudijski par prise}aju
se prethodnog Evropskog
prvenstva u Austriji pre dve
godine i pro{logodi{njeg
Svetskog prvenstva u [vedskoj.
Upravo su na {ampionatu u
Be~u, za koje ka`u da je bilo
perfektno organizovano i sa
kojim Srbija ima cilj da se poredi,
dostigli zenit dosada{nje karijere
kada su izabrani me|u tri
najbolja sudijska para celog
turnira. Pored toga, dvojac koji
se verovatno spojio i zbog
geografske blizine Ni{a i
Leskovca, prise}a se i deljenja
pravde na juniorskim svetskim
prvenstvima za `ene i mu{karce,
Evropskom prvenstvu za juniorke,

finalu Lige {ampiona za `ene, te
Panameri~kim igrama.
- Te Panameri~ke igre osta}e
nam u lepom se}anju zbog
samih utakmica, ali je povratak iz
Brazila bio prava pustolovina.
Nikada nismo bili dalje od ku}e a
avio saobra}aj u svetu je stao
zbog erupcije vulkana na Islandu.
^ekali smo dva dana, da bismo
nekako ugrabili poslednje dve
karte preko Atlantskog okeana i
na{li se u Nema~koj. Odande
smo i{li vozom i sa nekoliko
dana zaka{njenja stigli ku}i -
prise}a se Nenad Nikoli}.
Neuobi~ajenih trenutaka bilo je i
na samom terenu, pa je tako
tokom jedne utakmice u Kataru
bukvalno bio zatra`en tajm-aut
kako bi se veoma religiozni
muslimanski vernici u tom delu
sveta pomolili. Sudije iz Srbije

ka`u da je to bila neobi~na
situacija, a da se na kraju
ispostavilo da timu koji je
zatra`io pauzu za verski obred ni
to nije pomoglo da se spasi
poraza.
- Nije nam ponekad lako da
donesemo odluku. Rukomet je
sport sa puno kontakata, te{ko
je okarakterisati neke situacije
jer je samo vaterpolo sudijama
te`e nego nama. Ali ne ulazimo
puno u rasprave sa igra~ima.
Bilo je i tu neobi~nih trenutaka
da recimo trener u me~u Lige
{ampiona nije upu}en u neka
nova pravila, pa smo morali da
mu obja{njavamo za{to je
presu|eno na {tetu njegovog
tima. Ipak, sve se na kraju uvek
smiri i privedemo susret kraju -
zaklju~uju najbolje rukometne
sudije iz Srbije.

@eljni trona

Reprezentacija Hrvatske spada u red favorita za
jednu od medalja, mada bi „vatreni“ voleli da zla-
tom nastave srebrni niz sa poslednja dva konti-
nentalna {ampionata. Hrvati su bili olimpijski
(1996, 2004) i svetski prvaci (2003), ali im je naj-
vi{i stepenik na pobedni~kom postolju na prven-
stvu Evrope uvek bio nedosti`an. Sada su u do-
broj formi {to su potvrdili i u kvalifikacijama u
kojima su dva puta bili bolji od [panije. Iskusni-
ma Ivanu Bali}u i Igoru Voriju, njihov nekada-
{nji saigra~ a sada selektor Slavko Golu`a odli~-
no je pridodao Ivana ̂ upi}a, Domagoja Duvnja-
ka i Marka Kopljara, tako da Hrvati nisu izgubili
kontinuitet dobrih partija iako su pro{le godine
na SP u [vedskoj bili petoplasirani.

Sigurno je da }e njihova selekcija u Vr{cu ima-
ti podr{ku sa tribina koja }e im pomo}i da lak{e
bele`e bodove, mada se ~ini da su u svojoj D gru-
pi apsolutni favoriti. 

Po ugledu
na `ene
Norve`ani su zna~ajno unapredili svoj rukomet
poslednjih sezona, ali je ~injenica da verovatno
nikada ne}e iza}i iz senke svojih sunarodnica.
Redovan su u~esnik {ampionata Evrope, ali nisu
uspeli da odu dalje od ~etvrtfinala. Doma}i teren
2008. iskoristili su da se domognu {estog mesta,
{to im je najbolji plasman u istoriji. Na {ampio-
natu sveta u Hrvatskoj pre tri godine bukvalno su
ih sekunde delile od mesta me|u ~etiri najbolje
ekipe, a pro{le godine su u kom{ijskoj [vedskoj
bili deveti. Najve}i broj reprezentativaca svoje ka-
rijere gradi u Danskoj i Nema~koj tako da su do-
bro upoznati sa kvalitetima ostalih selekcija. Le-
vo krilo Havard Tvedten i plejmejker Berge Lund

su predvodnici generacije, a zna~ajne uloge ima-
ju Bjart Mirhol i golman Ole Erevik.

Selektor Robert Hedin odli~no je dirigovao u
kvalifikacijama tokom kojih su pora`eni samo na
jednom me~u. 

Ponos nacije
Rukometna reprezentacija Islanda redovan je u~e-
snik zavr{nih smotri Starog kontinenta, ali je do
medalje stigla tek iz {estog poku{aja i to pre dve
godine u Austriji. Pobeda nad Poljskom u me~u za

tre}e mesto bila je pravi pokazatelj da nije pro{ao
zenit jedne sjajne generacije sa vulkanskog ostrva.
Ipak, najve}i uspeh Islan|ani su zabele ìli u Pekin-
gu 2008. kada su u finalu Olimpijskih igara pora-
`eni od Francuske. ^ak 88 odsto stanovnika ove
egzoti~ne zemlje pratilo je putem direktnog pre-
nosa taj finalni duel, a igra~i su na trgovima u Rej-
kjaviku slavljeni kao heroji nacije.

Gotovo svi igra~i nastupaju za klubove van do-
movine, a pored vreme{nog Olafura Stefansona
isti~u se golman Bjergvin Gustafson, pivot Robert
Gunarson i polivalentni bek Aleksander Peterson.
U kvalifikacijama su ostvarili ~etiri pobede i dva
poraza, {to je bilo dovoljno za put u Srbiju.

(Ne)dosti`no 
~etvrtfinale 
Slovenci su propustili samo jedan {ampionat
Evrope (1998, Italija), ali su naj~e{}e takmi~enje
zavr{avali pre ~etvrtfinala. Upravo zbog toga, sre-
brna medalja sa prvenstva 2004. kada su bili do-
ma}ini za njih sija zlatnim sjajem i veliko je pita-
nje da li }e uop{te taj sjaj ikada izbledeti. Normal-
no je da je u me|uvremenu izvr{ena smena gene-
racija pa su iz te ekipe u timu ostali samo srednji
bek Uro{ Zorman i golman Gora`d Skof. Selektor
Boris Deni~ debitova}e na velikim takmi~enjima
upravo u Vr{cu, a ~ini se da kvalitet grupe daje
(ne)realnu nadu „zmaj~ekima“ da mogu u nared-
nu fazu. Igra se oslanja na dvojac iz Monpeljea
Dragan Gaji} i Vid Kavti~nik, mada su za dobre
rezultate va`ne i partije bra}e Zvizej, Mihe i Luke.
Jure Natek je odli~an bek, koji posti`e golove, ali i
nesebi~no razigrava saigra~e.

U kvalifikacijama nisu blistali, ali su uspeli da
se domognu cilja i nastave niz u~e{}a na {ampio-
natima Starog kontinenta. Za to su bile dovoljne

Grupa D - VR[AC
Tri re~i koje najbolje opisuju Vr{ac jesu
umetnost, biznis i sport. Upravo spojem
ovih oblasti, grad u neposrednoj blizini
rumunske granice predstavlja jedinstvenu
vezu izme|u bogate tradicije i savremenog
`ivota. Sme{ten je u Banatu, na 85
kilometara od Beograda, na Vr{a~kom
bregu sa kojeg se pru`a divan pogled na
brojne vinograde, koji su njegov za{titni
znak. U njegovoj neposrednoj blizini
nalaze se depresije Velikog i Malog rita,
poto~ne doline, lesne zaravni, a na
nevelikoj udaljenosti je i Deliblatska

pe{~ara, specifi~an geografski kompleks i
jedno od najve}ih pe{~anih prostranstava
u Evropi.
Hala Milenijum zvani~no je otvorena 5.
aprila 2001. godine, a na {ampionatu
Evrope }e ugostiti selekcije iz D grupe. Nije
ovo prvo kontinentalno takmi~enje u kojem
}e Vr{~ani mo}i da u`ivaju, po{to su se
2005. ovde igrale utakmice A grupe
ko{arka{kog prvenstva Starog kontinenta
koju su ~inili Rusija, Nema~ka, Italija i
Ukrajina. Kapacitet hale je ne{to manji od
5.000 mesta, a njena povr{ina je 4.000

kvadrata. Halu je projektovao arhitekta
Petar Arsi}. Ovde su se igrale i ko{arka{ke
utakmice u mu{koj i `enskoj konkurenciji na
letnjoj Univerzijadi 2009. godine.
Vr{ac je jedan od najzna~ajnijih sportskih
centara u Vojvodini. Gradski klubovi takmi~e
se u najja~im ligama u odbojci, tenisu,
stonom tenisu, ko{arci, tekvondu, {ahu,
razvijen je i paraglajding, orijentaciono
tr~anje, sportski ribolov, planinarstvo,
atletika, biciklizam… Najpoznatiji i
najtrofejniji je `enski ko{arka{ki klub
Hemofarm.

16. januar
Norve{ka - Slovenija 18.10
Hrvatska - Island 20.10
18. januar
Slovenija - Hrvatska 18.10
Island - Norve{ka 20.10
20. januar
Island - Slovenija 18.10
Hrvatska - Norve{ka 20.10

Hrvatska Norve{ka Slovenija Island

Te k s t o v i : S a { a  To m i } ,  O l g i c a  N i k o l i } ,  R a d o v a n  B i b i } ,  N e m a n j a  M a r k o v i } ;  Fo t o g r a f i j e : S t a n i s l a v  M i l o j k o v i } ,  Fo N e t ,  B e t a .

Me|unarodne rukometne sudije Nenad Nikoli} i Du{an Stojkovi} ima}e ~ast da budu deo EP

Uigranost presudna za deljenje pravde

Adidas 
uz rukometa{e
Kompanija Adidas oficijalni je partner
Evropske rukometne federacije i ove
godine, a istovremeno je podr`ala i
Evropsko prvenstvo u Srbiji. Tako jo{ od
1992. godine nema~ki gigant obezbe-
|uje sportsku opremu i lopte za sve do-
ga|aje koje organizuje EHF, a od od
2010. Adidas obezbe|uje i opremu za
sve volontere. Interesantno je da od
2008. godine Adidas pravi lopte u bo-
jama doma}ina velikih takmi~enja, a
tako }e biti i u na{oj zemlji.

Skautiranje rivala
- Mi se za svaki me~ posebno sprema-
mo. Prvo dobijemo raspored od EHF,
recimo za me~eve Lige {ampiona, a
kada pristanemo da sudimo me~ u ne-
koj zemlji potvrdu dobijemo nedelju
dana do po~etka utakmice. Za to vre-
me moramo da skautiramo obe ekipe
pregledaju}i snimke, kao da su nam ri-
vali. Tako vidimo koji tim primenjuje
koju taktiku, koliko su agresivni kod
pravljenja faula, ali i koji trener ume da
bude bu~an. Na osnovu svega ovoga
odredimo kriterijum su|enja i pridr`a-
vamo ga se tokom celog me~a - isti~e
Nenad Nikoli}.

Spremni kao igra~i
- Dobar rukometni sudija, kao {to smo
mi koji posedujemo EHF i IHF najvi{e
kategorije, mora da se sprema tokom
cele godine. Fizi~ki moramo da bude-
mo spremni kao i sami igra~i pa zato
redovno treniramo, radimo i po pro-
gramu jednog trenera iz Be~a. Kad do-
|emo na samo takmi~enje, kao ovo u
Srbiji, prvo moramo da pro|emo pre-
davanja, zatim proveru fizi~ke snage,
ali nas testiraju i psiholozi da vide na{u
mentalnu snagu i kako se snalazimo u
te{kim situacijama pod pritiskom - pri-
~a Du{an Stojkovi}.
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Sead Hasanefendi}, selektor na{e reprezentacije na Evropskom prvenstvu u Austriji pre dve godine

Polufinale nije samo `elja, 
ve} realnost srpskog rukometa
Reprezentacija Srbije mora da iskoristi
prednost doma}eg terena i kona~no se
vrati u sam vrh evropskog rukometa.
Me|utim, za plasman na pobedni~ko
postolje nisu dovoljni podr{ka sa
tribina i dobar sudijski kriterijum,
ve} }e izabranici Veselina Vukovi}a
morati za svaki pozitivan rezultat
dobro da se oznoje. Sead
Hasanefendi} poznaje ovu
generaciju igra~a jer ju je

predvodio na {ampionatu
kontinenta pre dve godine
u Austriji.
- Plasman u polufinale je
realnost za Srbiju.
Organizatori velikih
prvenstava su uvek igrali
nadahnuto, a navija~i su
predstavljali igra~a vi{e na
terenu. Ako bude fer i
korektno su|enje, pa ~ak
nekada i na vodenicu

Srbije, ne bi trebalo da bude
problema – smatra Hasanefendi}.

Srbija je ~esto gubila
utakmice zbog pada

koncentracije u fini{u.
Mo`e li se i sada ponoviti

takav scenario?
- Nadam se da se to ne}e
dogoditi i da }e prevrati biti
samo pozitivni. Mislim da
}e „orlovi“ u uzavreloj
atmosferi uvek i}i na
pobedu i da }e uspeti da
se dignu iz eventualnog
ponora. Navija~i mogu da
odnesu do trijumfa.

Koja reprezentacija bi
mogla pozitivno da
iznenadi na
{ampionatu?
- Svi|a mi se kako igra
Rusija, a njihova prednost
je u tome {to selektor
Maksimov trenira veliki
broj reprezentativaca u
^ehovskim Medvedima,
prakti~no ima klub u
nacionalnoj selekciji. To su
igra~i koji su konstantno

zajedno na me|unarodnoj sceni {to je
jako va`no. Strahovito su fizi~ki
pripremljeni i verujem da je do{lo vreme
da i oni ostave zna~ajan trag na velikom
takmi~enju.

Ho}e li to biti dovoljno da nadvise i
Francuze?
- Te{ko, jer Francuska ima najbolje igra~e
na svim pozicijama u jednoj ekipi.
Me|utim, Karabati}, Omeje, Dinar, Abalo i
@il ne mogu igrati bolje nego {to su igrali
do sada, tako da }e, verujem va`na uloga
pripasti Bara{eu i Akombreu. Oni su
manje poznati {iroj javnosti, ali su spremni
da preuzmu odgovornost. Onesta }e ih
forsirati jer su oni garant za uspehe
nacionalnog tima u budu}nosti.

Ko }e im biti najve}i rival?
- Verovatno [panija. Selektor Rivera je
sklopio odli~an tim, koji neguje odbranu
„5+1“ i kontranapade. [panci mo`da
nemaju najbolje pojedince, ali im je sistem
izvanredan. Opasni su Hrvati i Danci, dok
[ve|anima nedostaje ambicija. Oni su u
stanju da izgube utakmicu i ne iznerviraju
se zbog toga, a to samo vodi u jo{ jedan
poraz. Ne tipujem na Poljake i ^ehe,
nekako mi se ~ini da }e oni otpasti pre
polufinala – zaklju~io je Hasanefendi}.

Najve}e sportsko nadmetanje u Srbiji u
2012. godini ne}e prote}i bez Dragana
[krbi}a, dodu{e u ulozi navija~a. Najbolji
svetski rukometa{ u izboru EHF pre 12
godina propusti}e prvu fazu takmi~enja
zbog obaveza, ali }e na tribinama biti ve}
od duela u ~etvrtfinalnim grupama.
- Dolazim u Srbiju 20. januara i naravno
da }u gledati sve me~eve na{eg tima.
Naravno, potrudi}u se da ispratim i ostale
susrete na {ampionatu i vidim se sa
starim prijateljima – istakao je [krbi}.
Biv{i pivotmen smatra da na{a selekcija
ima kvalitet da se domogne medalje na
{ampionatu Evrope.
- Imamo dobre pojedince, ali ovde
pobe|uje kolektiv. Verujem da je selektor
sve lepo sklopio i da }emo se na kraju
radovati. Siguran sam da }e se igra~i
boriti do poslednjeg atoma snage. Dugo

nas nije bilo u va`noj ulozi, tako da je
zaista neodgovorno i neozbiljno svrstavati
nas u glavne favorite. Me|utim, nadam se
dobrom rezultatu – ne ostavlja dilemu
[krbi}.
S obzirom na to da je u [paniji, gde i
danas `ivi, proveo najve}i deo karijere,
posebno ga zanima kako }e igrati „crvena
furija“.
- [panci imaju odli~nu ekipu, ali mislim
da im je veliki problem izostanak golmana
[terbika zbog povrede. S njim u timu
bili bi prvi favoriti turnira. Ne treba
zaboraviti Hrvate i Dance, mada
Francuzi imaju najve}e {anse
da se domognu zlatne
medalje. U najboljim su
godinama i bez velikih
promena u ekipi – jasan je
[krbi}.

Organizatori }e polo`iti ispit
Sead Hasaefendi} veruje da ne}e biti problema u organizaciji i da }e svi u~esnici predstoje}eg Evropskog
prvenstva odneti samo pozitivne utiske iz Srbije.
- Evropska rukometna federacija nije slu~ajno za doma}ina odredila Srbiju. U EHF znaju da je ovde uvek
dobra organizacija, ali i `ele da pomognu da se rukomet vrati na staze uspeha. Rukomet je jako popularan u
Evropi, sponzori to dobro znaju. Mislim da ne}e biti praznih dvorana jer je dobro smi{ljeno da Makedonci
igraju u Ni{u, Ma|ari u Novom Sadu, a Hrvati u Vr{cu – istakao je Hasanefendi}.

Stvaranje tima 
je dug proces
[ta je nedostajalo ekipi koju ste vodili

na EP pre dve godine da izbegne poraze u
poslednjim minutima?
- Ne stvara se tim za 10 dana, to je jako dug
proces. Jednostavno, za koheziju i pravo
razumevanje igra~a neophodno je mnogo vi{e
vremena. Verujem da se igra~i i sada{nji
selektor bolje poznaju jer rade zajedno skoro
dve godine i da }e to biti prednost Srbije –
smatra Hasanefendi}.

Dragan [krbi}, biv{i reprezentativac Jugoslavije i najbolji igra~ sveta 2000. godine

Dolazim na finale u Arenu, jedva 
~ekam da vidim stare prijatelje




